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Osobní údaje 
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Příjímací instituce: National Sun-Yat Sen University, Kao-siung, Tchaj-wan 

Délka pobytu: 5 měsíců (zimní semestr) 
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Na začátek bych rád uvedl, že v této zprávě budu popisovat můj druhý semestr strávený na Tchaj-
wanské univerzitě NSYSU. V prvním semestru jsem si Tchaj-wan oblíbil tak moc, že když se naskytla 
možnost si studijní pobyt prodloužit, neváhal jsem ani vteřinu. V této zprávě tedy nebudu zmiňovat 
například letenky, karanténu atd. protože jsem na ostrově zůstával přes prázdniny po letním 
semestru. 

Studium na NSYSU 

O studiu obecně 

Studium na místní univerzitě je podstatně jiné než studium v Čechách. První, co vás může překvapit je 
vybírání předmětů, které se provádí na webové stránce, která vypadá jak z minulého století. V tomto 
případě jsem byl velmi rád, že NSYSU má buddy program, díky kterému jsem se na vše mohl zeptat 
studenta který mě měl na starosti. Univerzita se snaží systém zlepšit i na základě našich podmětů, 
takže při vašem výjezdu bude dost možná výběr předmětů přehlednější. Dále co vás může překvapit 
jsou 3hodinové studijní bloky. První týden jsem měl problém udržet pozornost, ale pak jsem si na to 
zvykl. Na výběr jsou předměty jak v anglickém jazyce, tak v čínštině. 

Applied statisctics (I) 

Na tento předmět jsem měl skvělého profesora z Francie. Jednalo se o základy statistiky, takže 
probíraná látka nebyla moc složitá. Tento předmět neobsahoval žádnou zkoušku ani zápočet, stačilo 
v průběhu semestru pracovat na projektu, který si tým vymyslel. Projekt obsahoval vytvoření 
formuláře na sběr dat a následné provedení statistiky. Druhou možností bylo najít zajímavá data na 
internetu a provést statistiku na nich. Tento předmět mohu určitě doporučit.  

Introduction to religions of the world 

Na tento předmět jsem měl profesorku ze Spojených států, která uměla vyučovanou látku velmi 
dobře popsat a vysvětlit. Další velkou výhodou bylo, že vyučující byl rodilý mluvčí a člověk tak mohl 
velmi dobře potrénovat angličtinu. Předmět není zakončený zkouškou, ani se v průběhu nekoná 
žádný zápočet. Docházka na tento předmět je povinná a další povinností pro splnění předmětu je 
vypracování domácích úkolů na každou hodinu. Dále v každé hodině na začátku profesorka položila 
otázku, na kterou musel student vymyslet odpověď na papír a ten následně odevzdat. Pokud student 
vše plnil, není problém tento předmět splnit. Při výuce jsem si rozšířil obzory o náboženství a jednou 
jsme byli i na exkurzi v místní mešitě, kde jsme byli od paní profesorky pozváni i na oběd.  

Strategic management 

Tento předmět jako jediný z mých zvolených nemohu doporučit. Profesorka pro tento předmět byla 
z Taiwanu a jmenovala se Mia. Tento kurz probíhal většinu času distančně z důvodu šíření nemoci 
Covid 19 a prezenčně jsme měli pouze závěrečnou prezentaci. Výuka online probíhala dlouhým 
přednášením, někdy až čtením nezáživných informací. Následovala práce ve skupině v čase výuky. 
Úkoly se většinou netýkali probírané látky. Mimo výuku jsme v týmu měli hrát strategickou hru BSG-
online, což bylo složité. Ať už komunikace v náhodně rozdělných týmech nebo samotná hra. Na konci 
následovala prezentace, kdy jsme spolupracovali se studenty z nižších ročníků, což také nebylo 
jednoduché, protože jsme neměli ani jasné informace. Je možné, že při prezenčním studiu může být 
předmět skvělý, ale na základě mých zkušeností doporučuji se mu vyhnout či zvolit jiného 
vyučujícího. 

 

 



Ubytování 

Zimní semestr jsem zvolil ubytování mimo kampus univerzity. Jednalo se o pronájem vcelku malého 
pokoje s koupelnou a balkónem. Za toto ubytování jsem platil 6 500NTD měsíčně. V tomto pokoji 
jsme byli ve dvou lidech, tudíž náklady na osobu byli poloviční. Pokud budete chtít zvolit ubytování 
mimo kampus, doporučuji si dát pozor na cenu a spotřebu elektřiny. V pokoji jsme měli starou 
klimatizaci, která měla dost vysokou spotřebu elektrické energie. Cena za kWh činila 5 NTD a 
k celkovému nájmu v teplých měsících jsem doplácel 2 500 NTD za elektřinu. Pokud plánujete NSYSU 
navštívit, stále musím doporučit koleje. Prostředí, ve kterém budete na kolejích je nenahraditelné, a 
ještě k tomu hodně ušetříte!    

Sim karta 

Bohužel na tento půl rok jsem už nemohl mít turistický tarif z letiště s neomezenými daty, který 
vycházel cenově úplně nejlépe. Ceny tarifů s daty na Tchaj-wanu za normálních podmínek jsou dost 
podobné, jako u nás. Sim kartu se mi na konec podařilo sehnat na doporučení mého pronajímatele 
od mobilního operátora myfone. Pořídil jsem si sim kartu s 80 GB dat za cca. 900Kč. Pokrytí tohoto 
operátora nebylo tak dobré jako předchozího z letiště. Kdybych toto porovnání neměl, nejspíš bych si 
toho ani nevšimnul. Rychlost byla neomezená. 

Doprava  

Po celou dobu mého pobytu jsem měl zapůjčený skútr od Luise. Z předešlého semestru jsem s Luisem 
byl spokojený, tudíž jsem v tomto pronájmu skútru pokračoval. Za celý pobyt na Taiwanu jsem 
vystřídal dva skútry, protože skútr z prvního semestru měl menší poruchu, tak mi Luis nabídl jiný a 
ten jsem měl až dokonce zimního semestru bez jediné poruchy. Zapůjčení skútru v Kaoh-siungu bych 
bral jako nutnost, pokud se chce člověk rychle a levně pohybovat po celém Tchaj-wanu. Měsíční 
pronájem skútru činní 2 000 Kč (2 500NTD) při pronájmu na více jak 3 měsíce, jinak je cena 3000NTD. 
Za tuto cenu dostanete skútr a pravidelný potřebný servis, jako je výměna oleje či pneumatik. 

Finance 

Vzhledem k tomu že jsem pobyt prodlužoval, finanční příspěvek od UHK činil 56 000 Kč. Díky výdajům 
spojeným s prodloužením pobytu (ARC, víza) a zůstáváním na ostrově přes prázdniny jsem musel 
sáhnout více do svých úspor. Celý zimní semestr i s prázdninami mě vyšel zhruba na 120 000Kč. 

Závěr 

Studijní pobyt na Tchaj-wanu byl pro mě jednou z největších a nejlepších zkušeností v životě. 
Každému, kdo přemýšlí nad výjezdem do Asie bych doporučil využít příležitosti a nebát se toho. 
Tchaj-wan je země plná krásné přírody, milých lidí a dobrého jídla. Získáte mnoho nových zkušeností 
a kamarádů z celého světa. Na závěr bych rád poděkoval UHK za umožnění tohoto prodloužení 
studijního pobytu a za udělení finanční podpory. Stejně tak bych chtěl poděkovat NSYSU za nabídku 
prodloužení.  

Pokud jste zprávu dočetli až sem, tak vám děkuji a v případě jakýchkoliv dotazů ohledně Tchaj-wanu 
mě neváhejte kontaktovat na Facebooku: 

https://www.facebook.com/adam.e.novotny 

  



 


